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CO SE BU 

 

 

CO SE BUDE DÍT V ÚNORU A BŘEZNU? 

 Hasičský ples, 11. února v místní hospůdce od 19:00 hodin  

 Maškarní ples pro děti, 18. února opět v místní hospůdce od 14:00 hodin na 

téma Pověsti a pohádky Vinařic.. 

 

EDITORIAL 

Vážení spoluobčané, 

dovolte mi Vás přivítat v roce 2017.  Soudě podle nálad a dle předpovědí by to měl být rok dobrý, a proto Vám také 

přeji Vše dobré. Vždy 1. ledna se ocitneme opět na startu, při kterém máme u nás na obci na co navazovat. Ve většině 

případů tak činíme ve spolupráci s Vámi a za Vaši pomoc a spolupráci moc děkujeme, bez zpětné vazby a každodenního 

lidského kontaktu by to nešlo. Jsem velmi rád a uvítám i nadále, stejně jako všichni zastupitelé, vaši další podporu a pomoc 

při řešení všedních i nevšedních záležitostí obce. 

Tímto se tak trochu vracím k dotazníkům, které jste obdrželi v minulém čísle Vinařických listů (popř. jsou na 

internetových stránkách obce ke stažení nebo na úřadě). Jsem překvapen, kolik z vás ani neví, že nějaký dotazník byl k 

vyplnění, natož, aby byl vyplněn a odevzdán na obecním úřadě. Lidé si musí uvědomit, že bez spolupráce s obcí to pak nikdy 

nebude fungovat tak, jak má, a tak, jak by si představovali. V dotazníku byla zvolena témata, ke kterým by si měli občané 

co říci a která nás zajímají s ohledem na budoucnost a chod obce (Vinařické listy, pohostinství, obchod a další věci), kde 

čekáme na vaše příspěvky. Doufám, že se trochu oklepete z nového roku a ještě pár dotazníků doručíte, samozřejmě můžou 

je vyplnit i Vaše děti, protože i dětský názor nás zajímá. 

Začátkem nového roku začaly v obci platit dvě nové obecně závazné vyhlášky. A to vyhláška o nočním klidu a 

vyhláška o místních poplatcích. Obě tyto vyhlášky byly zkontrolovány a schváleny na odboru Ministerstva vnitra, kde nebyly 

vzneseny žádné připomínky, a proto na vaše různé připomínky ohledně platby za popelnice, psy, parkovné atd. rád odpovím 

v úředních hodinách na obecním úřadě. U vyhlášky o nočním klidu upozorňuji, že byla upřesněna doba nočního klidu u akcí, 

které podporuje obec Vinařice a SDH Vinařice. Co se týká soukromých akcí na obecních pozemcích, bude vše posouzeno 

individuálně a bude sepsána smlouva, kde bude doba nočního klidu upřesněna. Jako další novinka v novém roce začalo 

platit od 1. 1. 2017 nařízení obce o podomním prodeji, kde je v obci tento prodej zakázán (až na výjimky, které jsou v 

nařízení uvedeny). Z toho důvodu budou instalovány na vstupech do obce informační tabulky, jakékoliv porušení ze stran 

prodávajících je nutné nahlásit starostovi, popř. Policii ČR. (JEDNÁ SE HLAVNĚ O PRODEJ ELEKTŘINY, PLYNU, TEL. SLUŽEB 

atd.) Jak vidíte, tak vaše zastupitelstvo nespí a stále pracuje ve váš prospěch. Buďte nám proto inspirací a pomocníky v 

jednom.  

S přáním dobrého roku 2017 Váš starosta Jiří Kohout. 

 

Váš starosta Jiří Kohout 
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Závěr roku 2016 z pohledu financí obce. 

Příjmy celkem v roce 2016        rozpočtované  3 436 931,- Kč  skutečné   4 020 805,-  Kč  

Z toho skutečné: Daňové příjmy           3 452 248,- Kč 

                          Nedaňové příjmy    433 417,- Kč 

                   Kapitálové příjmy      7 320,-Kč 

                           Přijaté transfery (dotace na správu a volby)        127 820,- Kč  

  

Výdajová část 

Výdaje celkem v roce 2016      rozpočtované  3 770 600,-Kč   skutečné    3 600 763,- Kč 

Z toho skutečné: Běžné výdaje              3 076 486,- Kč 

                          Kapitálové výdaje               524 277,- Kč    

 

Přehled příjmů a výdajů za vodné 

Příjmy: 263 779,- Kč poplatky za vodné vybrané od občanů 

Výdaje: 301 202,- Kč (jedná se o výdaje na odborný dozor, dohled zajišťovaný obcí, materiál - sůl, elektřinu, 

opravy a udržování, platbu poplatku za odběr podzemní vody) 

Za rok 2016 obec na obecní vodu doplácela 37 423,- Kč. 

 

Přehled příjmů a výdajů za svoz komunálních odpadů 

Příjmy: 143 410,- Kč poplatky za TKO vybrané od občanů  

                30 287,- Kč příjmy za tříděný odpad od firmy Eko-Kom 

                  1 040,- Kč příjmy za prodané pytle na TKO 

Celkem příjmy: 174 737,-Kč 

Výdaje:  297 535,- Kč (jedná se o výdaje na služby firmy Compag a likvidaci bio odpadu) 

Za rok 2016 obec na zajištění likvidace komunálních odpadů doplácela 122 798,- Kč. 

 

P. Tůmová 



Vinařické listy                                                        únor 2017 

 

Stránka | 3  

 

INFO SDH 

Je tu začátek nového roku a já se ohlížím za rokem minulým a říkám si, jestli se nám vydařil či ne. Vzpomenu si na 

všech 11 schůzí, na kterých jsme plánovali a řešili různé akce, zábavy a brigády. Kulturních akcí bylo dohromady 10. 

Co se týká brigád, tak těch jsme provedli 16 a do hasičského kroužku nám každou neděli chodí 17 dětí. Takže ano, rok 

2016 se podařil. Jsou to krásná čísla, která jsem uvedl, a proto bych chtěl ještě jednou hasičkám a hasičům za jejich 

celoroční ochotu a za to, že se podíleli na těchto akcích a strávili jejich přípravami spoustu času, poděkovat. Samozřejmě 

chci poděkovat také vám všem, za vaši podporu, kterou nám dáváte. 

Doufám, že rok 2017 bude ještě lepší, a proto bych vás pro začátek rád pozval na Hasičský ples, který se bude konat 11. 

února v místní hospůdce od 19:00 hodin. Dále pak Maškarní ples pro děti, který se koná 18. února opět v místní hospůdce 

od 14:00 hodin. Za sebe a za všechny členy SDH Vinařice, kterých je dohromady 82 členů, přeji Vám všem hodně štěstí, 

zdraví a spokojenosti v roce 2017. 

Jan Sucharda, starosta SDH Vinařice 

CO SE DĚLO V PROSINCI A V LEDNU   

ČERT, MIKULÁŠ A ANDĚL 

Když 5. 12. navečer zazvonil zvonek, děti už tušily, že přišel Mikuláš v doprovodu čertů a andělů. Po přečtení 

hříchů a pochval od Mikuláše se ještě čerti dohadovali s anděli, zda děti opravdu nevzít do pekla. Ale zarecitování 

básničky a slib nápravy čerty obměkčil a děti nechaly doma. Velké poděkování všem, kteří chodili a navštívili 

dohromady přes 35 dětí. 

L. Hlaváčová 

SETKÁNÍ U VÁNOČNÍHO STROMU NA ŠTĚDRÝ DEN 

Na Štědrý den o Vánocích jsme se již třetím rokem setkali u stromečku ověšeného dárky pro nejmenší občánky.  

Atmosféru kazilo trochu počasí, kdy celé dopoledne drobně mrholilo. Touto nepřízní se však nenechala odradit cca 

sedmdesátka lidí, aby si při této příležitosti popřáli hezké svátky a hodně zdraví v novém roce. Mnozí také přinesli na 

ochutnání cukroví, připraven byl svařák i čaj pro děti. Z pracovních důvodů se bohužel nemohl zúčastnit starosta Jiří 

Kohout, takže akci zahájila místostarostka Vlaďka Bečvářová. Ještě před tím, než se děti vrhly na hledání svých jmen 

na jmenovkách u dárků (pověšeno jich bylo více než padesát), zazpívaly děti z hasičského kroužku secvičenou koledu. 

Děkujeme všem účastníkům. 

K. Slaná 

SPOLEČNÁ PROCHÁZKA K UKONČENÍ ROKU 2016 

Dne 30. 12. 2016 se konal pochod k ukončení roku. Zúčastnilo se ho cca 20 lidí všech věkových kategorií. Začátek trasy byl 

u obecního úřadu, pokračovalo se cestou za bytovkami, kolem kříže, přes les okolo bývalých kasáren až na Švédské šance, kde již 

byl připraven oheň k opečení buřtů a čaj i svařeného víno pro dospělé účastníky. Teplý nápoj v mrazivém počasí přišel vhod a 
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opékání vuřtů venku je v tomto ročním období samo o sobě raritou. Ke shrnutí akce si troufám konstatovat, že procházka se všem 

líbila a že jsme třeba založili další pěknou tradici. 

K. Slaná 

 

 

SPOLEČENSKÁ KRONIKA 

Jubileum:  Josef Brisslinger (prosinec)   Narození:  Ester Miková (prosinec)  

  Marie Uhlířová (prosinec)    Úmrtí:   Milan Hlaváč (prosinec) 

  Ladislav Mülller (prosinec) 

  Zdeňka Jírová (leden) 

HISTORIE OBCE 

S novým rokem Vám přinášíme ve Vinařických listech novinku. S laskavým svolením pana Petra Sobotky st. zde 

postupně zveřejníme zápisky jeho otce a jmenovce pana Josefa Sobotky sepsané v roce 1970. 

ÚVODEM 

Když jsem ve svých 62 létech přijal úkol pravidelně zapisovat do kroniky naší obce běžné události, bylo to od 

roku 1966, byl jsem postaven před dobrovolnou otázku, co se už dříve odehrálo v naších Vinařicích. O tom 

nebylo naším občanům a mně samotnému nic známo. 

Jako místního rodáka a trvalého obyvatele obce tak i jako příslušníka rodu, který měl zde více než dvousetletou 

tradici, zajímal mne i jeho rodový postup a jeho osudy, které byly nerozlučně spjaty i s vývojem v obci. O 

životě v obci nebylo zde téměř záznamů, vyjma „památní knihy“ od roku 1826 psané švabachem / český text 

s kurentním písmem/, kde byly pouze ojedinělé zprávy poskytující jen nepatrný obraz o událostech. Byly však 

téměř nečitelné. Zůstaly také zápisy o činnosti obecního úřadu od r. 1873. Všechny tyto knihy jsou od doby 
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po druhé světové válce uschovány v okresním archivu v Mladé Boleslavi. Nebyla zde ani žádná kronika, na 

kterou by mohly záznamy této knihy navázat.  

Přestože není úkolem kronikáře vracet se zpět do historických dob, to je práce historiků, rozhodl jsem se 

přinést něco místním, prostým lidem, kteří rádi čtou nebo slyší něco z historie své obce a nemají jinou možnost 

přístupu k tomu. Bude to stručné zachycení některých dosažitelných dějů z naší obce až do roku 1970. 

Použito bude výpisků z knihy „Paměti města Dobrovice a jeho okolí“ od Ant. Sládečka, rodáka dobrovického, 

učitele na Kladně, vydané r. 1960 a nepatrně z knihy Františka Dědiny /dočasného rolníka na Vinařicích/ 

„Bejvávalo“, vydané r. 1949. Jiné údaje budou čerpány z výpovědí starých osob v obci, které byly pamětníky 

starých událostí nebo tlumočníky těch zpráv, které byly předávány ústním podáním předchozích generací 

z jedné na druhou. Mezi ně patřila hlavně moje nezapomenutelná maminka Emilie Sobotková, která do své 

smrti /zemřela 1968 v 87 letech v č. p. 4./ zachovala si neobyčejnou paměť na události z jejího mládí a na to 

co sama slýchala. Přispěla hlavně sdělením o postupu zde žijících rodů a umožnila tím mnohým současníkům 

pohled na jejich předchůdce, o nichž mnohému nebylo nic ani známo. Za přispění těchto pomocníků sestavil 

jsem v této knize hrst vzpomínek pro Vás, čtenáři, kteří nás budete v budoucnu následovat. Odpusťte, budou 

ale rozházené jako ty traviny sem tam po louce rozeseté, ze kterých bude si moci každý vybrat dle svého zájmu 

nebo potřeby. 

Žádám jen čtenáře, aby neposuzovali přísně obsah vyprávění a jeho nedostatky, neboť jsem jen zemědělcem 

se stálým zaměstnáním, pro které mně nebylo možno opomenout mnohé, co by si zasloužilo svoji pozornost. 

         Váš Josef Sobotka, kronikář. 

OSOBNOST OBCE ANEB ŽIJÍ MEZI NÁMI 

Většina občanů již jistě zaznamenala, že od léta je v místním 

pohostinství.nový hospodský. V prvním čísle roku 2017 tak přinášíme 

rozhovor s člověkem, který kromě provozu hospody stíhá ještě spoustu 

dalšího. Příjemné čtení. 

  Pověz něco o sobě, třeba co máš za školu? 

Po základce jsem šel na stavební průmyslovku, tu jsem ale nedokončil a 

vyučil jsem se zedníkem. To jsem dělal asi rok, když jsem se ve Škodovce 

rekvalifikoval na lakýrníka. Ve škodovce jsem pak byl po vyučení celých 

deset let. 

 Jak ses dostal na Vinařice? 

To byla náhoda, neznal jsem tu vůbec nikoho. Původně pocházím 

z Mladé Boleslavi, jsem odrostlé panelákové dítě, ale k hospodaření a 

zvířatům jsem měl vždy blízko. Sháněl jsem dům někde, kde bych mohl mít včely, a shodou okolností máma ležela 

v nemocnici s paní Hubkovou, která jí řekla o tom, že na Vinařících rodina Suchých prodává dům. Jeli jsme se na to tehdy 

ještě v noci podívat a hned jsme to vzali, protože se mi to líbilo. Bylo to v roce 1994, je neuvěřitelné, jak to letí, už tu 

bydlím přes dvacet let a jsem na Vinařicích spokojený, neměnil bych. 

 

MEDAILONEK 

Petr Špáda 

 narodil se v roce 1976 ve 

znamení ryb  

 je rozvedený, má dvě děti 

 oblíbené jídlo je hospodská 

svíčková 

 nemá rád koprovku 

 záliby jsou včelařství a sadařství 
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 Jak ses sžil s rolí hostinského a máš v plánu v hospodě nějaké novinky? 

Jak se to vezme. Jsem rád, že jsem u zdroje, zjistil jsem, že bych mohl spojit příjemné s užitečným.. (smích). Ale jinak je to 

jedno k druhému, je výhoda, že tady jsem až odpoledne a dopoledne si obstarám ty svoje včely a tak. I když to taky není 

pravidlo, protože je okolo hospody dost lítání a zařizování, pořád něco kupovat apod. Představoval jsem si to jednodušeji. Je 

to víc starostí, než to na první pohled vypadá. Záleží také na 

tom, zda chodí lidi a ty naštěstí chodí. Trochu jsem se bál, jestli 

se sem zase naučí chodit.  Ale jsem spokojený, jinak bych to 

nedělal, už nemůžu couvnout, když jsem do toho šel, tak od 

toho nemůžu odejít, už kvůli lidem, pro lidi by to pak bylo 

špatný. A s novinkami to není jenom o mně, i když starosta mi 

vychází vstříc. Teď jsem upravil jednu stěnu na korkovou 

nástěnku s místem pro fotky z různých akcí, jako jsou 

Velikonoce, Čarodějnice a chtěl bych pokračovat. Venku budu 

stavět pořádnou udírnu z kamene i s grilem, že by tu byly stálé 

týdenní grilovací akce, ale jinak dělat jídlo tu v plánu úplně 

nemám, a ani nemůžu, nejsou zde z hygienického důvodu 

vhodné podmínky. Ve zdejší malé kuchyňce se může 

v podstatě jen studená kuchyně. Na léto jsem ještě přemýšlel 

nad zmrzlinou, chtěl bych točenou, ale nejsem si tím ještě 

úplně jistý. Musím to pořádně promyslet,  jsem tu sám, a když 

je víc lidí, tak už je problém udělat i kafe, aby se to v pohodě 

stíhalo.. tak uvidíme. 

 Co děláš, když nejsi v hospodě, máš čas na koníčky? 

Máme ještě kozy, teď akorát máme od dvou koz trojčata 

kůzlata, je to nádherný. Stará se o ně bača pan Boháček. Chováme je nejen na maso, ale také na mléko. Z toho dělá paní 

Zajíčková výborné sýry.  To mě baví, to je moje záliba.  Jinak mám velký koníček včelařství, včely mám už od patnácti let, 

když jsem si přečetl inzerát v Boleslavsku, že někdo na Skalsku prodává včely, tak jsem si je koupil a vůbec nic jsem o tom 

tehdy nevěděl. Teprve potom jsem se všechno učil, dostal jsem knížku a podle toho jsem to dělal. U včelařství jsou dvě 

možnosti, buď tě to chytne a děláš to celý život nebo od toho hned odejdeš. Já jsem chov jen jednou přerušil, když byl 

špatný rok a pomřela mi včelstva, tak jsem asi na tři roky vynechal, ale zase jsem se k tomu vrátil. Dnes mám kolem 

padesáti včelstev. 

 Na co jsi ve svém životě nejvíc hrdý a je něco, co bys změnil? 

Hrdý jsem na své rodiče a samozřejmě na své děti – tedy nyní je zrovna špatná doba, kdy mám s jedním starosti, ale jsem 

na ně hrdý. A co bych změnil?  Že bych více času věnoval rodině, trávil jsem hodně času svými koníčky a prací, to bych 

změnil. Věnovat se více rodině, té minulé i dnešní. 

 Můžeš nyní něco vzkázat, co to bude?  

Aby k sobě lidi byli vstřícní a také, aby lidi přišli na ples a vůbec, aby občas zašli posedět (úsměv). 

Děkuji za rozhovor, Kamila Slaná. 

Kontakty VL: Editace, text – Bc. Kamila Slaná; editorial - Jiří Kohout; společenská kronika – Vladimíra Bečvářová; text – Ing. Petra 
Tůmová; text – Lenka Hlaváčová; pravopisná kontrola Mgr. Alena Verflová; www.obecvinarice.cz;  obecvinarice@obecvinarice, Obec 

Vinařice 65, Dobrovice 294 41; tel: 326386693    

 


